



The Honourable Marjorie Michel P.C., M.P.
Minister of Health

CC: The Honourable Heath MacDonald P.C., M.P., Minister of Agriculture and Agri-Food;
Jade Mallette, Chief of Staff, Office of the Minister of Health

February 24, 2026

RE: Genetically engineered pig approval - Request for the urgent implementation of mandatory labelling of genetically engineered foods

Dear Minister Michel,

We are writing on behalf of the Canadian Biotechnology Action Network, the National Farmers Union, Vigilance OGM, Kids Right to Know and Safe Food Matters, regarding Health Canada's recent approvals of genetically engineered (GE) pigs and genetically engineered tomatoes that could be sold in 2026.

It is essential that Health Canada urgently implements mandatory labelling of genetically engineered foods (often referred to as genetically modified organisms or GMOs).

Mandatory labelling is essential at this time because of two significant new product approvals including for a genetically engineered pig; the prospect of many new future genetically engineered food products such as meat from other GE animals, and GE fresh fruits and vegetables; the imminent closure of the Canadian General Standards Board that houses the current voluntary labelling standard; and to fulfil Health Canada's newly stated commitment "to the highest level of transparency" relating to the recently-approved genetically engineered pig.

Minister Michele, Health Canada has committed "to the highest level of transparency" relating to the genetically engineered pig. We support this goal but require clarification on how you will accomplish this promised transparency.

In its January 23, 2026 statement announcing the approval of the genetically engineered pig, ["Canada approves pigs resistant to porcine reproductive and respiratory syndrome viruses for use in food and feed,"](#) Health Canada provided an important, strongly-worded commitment to "the highest level of transparency," stating:

"The company and Health Canada are committed to the highest level of transparency and will communicate to the public when this new technology enters the Canadian market."

Taking this new step to inform the public when this new technology enters the food system is important but it does not provide Canadians with the product information they need to make informed choices in grocery stores.

Mandatory labelling is supported by 83% of Canadians ([October 2025, Leger Marketing](#)) and this high level of support is consistent across all public opinion polls since 1994 (www.cban.ca/labellingpolls). On December 2, 2026, [petition e-6768](#) for mandatory labelling was also presented in the House of Commons, signed by 4152 Canadians.

In the January 26, 2026, response to petition e-6768, the Government of Canada stated that,

“While genetically engineered foods are considered as safe and nutritious as conventional foods, our government recognizes that information about genetic engineering is important. That is why we have been working with the Canadian General Standards Board since November on a public review of the National Standard for labelling and advertising of foods that are, and are not, products of genetic engineering. The Canadian Food Inspection Agency uses this Standard to provide its guidance to companies on the labelling of foods.”

While we are pleased to hear the government recognizes that information on genetic engineering is important, the Canadian General Standards Board will be closed on April 1, 2026, as announced in the Budget 2025, and the fate of this voluntary labelling standard is unknown.

Furthermore, after twenty years of experience with the existing standard, it is clear that companies are not volunteering to label their genetically engineered products. To our knowledge, no company has voluntarily labelled their food as genetically engineered.

The mandate to establish mandatory labelling for non-health reasons, to provide transparency and the ability of Canadians to make informed choices, as requested here, sits with the Canadian Food Inspection Agency (as seen in the example of labelling irradiated foods).

We ask you to address this policy failure and fulfil Health Canada’s commitment to the “highest level of transparency” by implementing mandatory labelling of all genetically engineered foods.

We welcome the opportunity to meet with you and members of your office as soon as conveniently possible, and look forward to your response.

Sincerely,



Lucy Sharratt
Coordinator
Canadian
Biotechnology
Action Network



Mary Lou McDonald
President
Safe Food Matters



Thibault Rehn
Coordinator
Vigilance OGM



Jenn Pfenning
President
National
Farmers Union



Rachel Parent
Founder
Kids Right to Know

Contact for reply: Lucy Sharratt coordinator@cban.ca 902 209 4906

The Canadian Biotechnology Action Network (CBAN) brings together 14 groups to research, monitor and raise awareness about issues relating to genetic engineering in food and farming. CBAN members include farmer associations, environmental and social justice organizations, and regional coalitions of grassroots groups. CBAN is a project on the shared platform of MakeWay Charitable Society. www.cban.ca

The National Farmers Union is an organization of, and for, farmers and farmworkers in Canada, working together to democratically achieve agricultural policies that ensure dignity and income security for farmers and farmworkers while protecting and enhancing rural environments for future generations. www.nfu.ca

Vigilance OGM is a Quebec non-profit organization made up of groups and individuals from diverse backgrounds – farmers, environmentalists, consumers, citizens – all concerned about what we put on our plates every day and by the impact of modes agricultural production on the environment and human health. www.vigilanceogm.org

Kids Right to Know is a not-for-profit organization, founded in 2012 by Rachel Parent, dedicated to educating youth about food safety and challenging them to claim their right to know what's in their food, and demanding GMO labelling in Canada. Kids Right to Know is founded on the belief that we all have the "right to know" what's going on—with our environment, agriculture, climate change, animal welfare, and more—regardless of our age. www.kidsrighttoknow.com

Safe Food Matters is a charitable organization working to ensure our food is safe. The focus of our work is in the legal and regulatory arena with an issue focus on pesticides and genetic engineering. www.safefoodmatters.org



L'honorable Marjorie Michel, C.P., députée, ministre de la Santé
c.c. : L'honorable Heath MacDonald, C.P., députée, ministre de l'Agriculture et de
l'Agroalimentaire;
Jade Mallette, Cheffe de cabinet, ministre de la Santé

Le 24 février 2026

**OBJET : Approbation d'un porc issu du génie génétique – Demande d'assurer de toute
urgence l'étiquetage obligatoire des aliments génétiquement modifiés**

Madame la Ministre,

Nous vous écrivons au nom du Réseau canadien d'action sur les biotechnologies, l'Union nationale des fermiers, Vigilance OGM, Kids Right to Know et Safe Food Matters au sujet de l'approbation récente par Santé Canada de porcs et de tomates génétiquement modifiés (GM) qui pourraient être vendus en 2026.

Il est essentiel que Santé Canada assure de toute urgence l'étiquetage obligatoire des aliments issus du génie génétique (souvent appelés *organismes génétiquement modifiés* ou OGM).

L'étiquetage obligatoire est maintenant essentiel en raison de l'approbation de deux nouveaux produits importants, dont un porc GM; de l'arrivée imminente de plusieurs nouveaux produits alimentaires GM, dont la viande d'animaux GM ainsi que de fruits et légumes frais GM; de la fermeture de l'Office des normes générales du Canada, responsable de l'actuelle norme d'étiquetage volontaire; et pour respecter la nouvelle déclaration d'engagement de Santé Canada « à faire preuve de transparence optimale » au sujet du porc GM récemment approuvé.

Madame la Ministre, Santé Canada s'est engagé à « faire preuve de transparence optimale » au sujet du porc GM récemment approuvé. Si nous appuyons ce but, nous avons toutefois besoin de clarifications quant à la façon dont vous comptez réaliser cette promesse de transparence.

Dans sa déclaration du 23 janvier 2026 annonçant l'approbation du porc GM ([Le Canada autorise l'utilisation de porcs résistants au virus du syndrome dysgénésique et respiratoire du porc dans l'alimentation humaine et animale](#)), Santé Canada a exprimé un engagement important et sans équivoque à « faire preuve de transparence optimale » :

« L'entreprise et Santé Canada s'engagent à faire preuve de transparence optimale et informeront le public lorsque cette nouvelle technologie sera mise sur le marché canadien. »

Cette nouvelle mesure visant à informer le public de l'introduction de cette nouvelle technologie dans le système alimentaire est importante, mais elle ne fournit pas aux Canadiens l'information dont ils ont besoin sur le produit pour faire des choix éclairés à l'épicerie.

83 % des Canadiens appuient l'étiquetage obligatoire ([octobre 2025, Léger Marketing](#)) et ce taux d'appui élevé est constant dans tous les sondages d'opinion menés depuis 1994 (www.cban.ca/labellingpolls). Le 2 décembre 2026, la [pétition e-6768](#) pour l'étiquetage obligatoire a été présentée à la Chambre des communes, avec 4152 signatures de Canadiens.

Le 26 janvier 2026, le gouvernement canadien a déclaré, en réaction à la pétition e-6768 :

« Bien que les aliments génétiquement modifiés soient considérés comme aussi sûrs et nutritifs que les aliments conventionnels, notre gouvernement reconnaît l'importance de l'information sur le génie génétique. C'est pourquoi, depuis novembre, nous collaborons avec l'Office des normes générales du Canada à un examen public de la Norme nationale sur l'étiquetage et la publicité des aliments qui sont et ne sont pas des produits du génie génétique. L'Agence canadienne d'inspection des aliments utilise cette norme pour orienter les entreprises en matière d'étiquetage des aliments. »

Nous nous réjouissons que le gouvernement reconnaisse l'importance de l'information sur le génie génétique, mais comme l'Office des normes générales du Canada disparaîtra le 1^{er} avril 2026, selon le budget 2025, nous ignorons ce qu'il arrivera de la norme d'étiquetage volontaire.

Vingt ans d'application de cette norme volontaire démontrent clairement que l'industrie n'étiquette pas de façon volontaire ses produits du génie génétique. À notre connaissance, aucune entreprise n'a étiqueté ses aliments de façon volontaire comme génétiquement modifiés.

Le mandat relatif à l'étiquetage volontaire pour des motifs autres que la santé, aux fins de transparence et pour permettre un choix éclairé, ainsi que nous le demandons ici, relève de l'Agence canadienne d'inspection des aliments (à l'instar de l'étiquetage des aliments irradiés).

Nous vous demandons de remédier à cette lacune des politiques, conformément à l'engagement déclaré de Santé Canada à « faire preuve de transparence optimale », en assurant l'étiquetage obligatoire de tout aliment issu du génie génétique.

Nous souhaiterions vous rencontrer dans les meilleurs délais, ainsi que les membres de votre cabinet, et attendons avec impatience une réaction de votre part.

Cordialement,



Lucy Sharratt
Coordnatrice
Le Réseau
canadien d'action
sur les biotechnologies



Mary Lou McDonald
Président
Safe Food Matters



Thibault Rehn
Coordinateur
Vigilance OGM



Jenn Pfenning
Président
L'Union
Nationale des Fermiers



Rachel Parent
Fondateur
Kids Right to Know

Le contact pour la réponse: Lucy Sharratt coordinator@cban.ca 902 209 4906

Le Réseau canadien d'action sur les biotechnologies (RCAB) regroupe 14 organisations de tout le Canada afin de mener du travail de recherche, de suivi et de sensibilisation sur des enjeux liés à l'application du génie génétique dans les domaines de l'alimentation et de l'agriculture. Le RCAB est un projet de la plateforme partagée de MakeWay Charitable Society. www.cban.ca

L'Union Nationale des Fermiers est une organisation de fermiers/fermières et de travailleur.se.s agricoles du Canada, qui travaillent ensemble pour mettre en place démocratiquement des politiques agricoles qui garantissent la dignité et la sécurité des revenus des fermiers/fermières et des travailleur.se.s agricoles, tout en protégeant et en améliorant les environnements ruraux pour les prochaines générations. www.nfu.ca/fr

Vigilance OGM est un organisme à but non lucratif, qui forme un réseau regroupant des groupes et des individus de divers horizons: agriculteur. trice.s, environnementalistes, consommateur.trice.s, citoyen.ne.s, tou.te.s préoccupé.e.s par ce que l'on met quotidiennement dans notre assiette et par l'impact des modes de production des cultures génétiquement modifiées sur la santé humaine et environnementale. www.vigilanceogm.org

Kids Right to Know est une organisation à but non lucratif fondée en 2012 par Rachel Parent, qui se consacre à l'éducation des jeunes en matière de sécurité alimentaire et les encourage à revendiquer leur droit de savoir ce que contiennent leurs aliments, ainsi qu'à exiger l'étiquetage des OGM au Canada. <https://www.kidsrighttoknow.com/>

Safe Food Matters est un organisme de bienfaisance voué à la sécurité de notre alimentation. Axé sur l'aspect législatif et réglementaire, son travail porte particulièrement sur les pesticides, les produits médicamenteux et le génie génétique. www.safefoodmatters.org